
Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni - Sesja

Protokół nr LII 
Sesja w dniu 26 kwietnia 2023 
Obrady rozpoczęto 26 kwietnia 2023 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:15 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.

Obecni:

1. Mariusz Bachorski 
2. Rafał Gimzicki
3. Tomasz Gorkowski 
4. Grzegorz Gręda 
5. Barbara Kończak 
6. Teresa Koźlarek 
7. Mirosław Leśko 
8. Maria Miler 
9. Adam Rogacki
10. Jerzy Staniewski 
11. Danuta Strychalska 
12. Anna Twardowska
13. Arleta Wegner 
14. Jolanta Zmudzińska 
15. Andrzej Zmudziński 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady poinformował, że obecnych podczas sesji jest 14 Radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.

2. Informacja nt. porządku obrad.
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacja nt. porządku obrad.
3. Przyjęcia protokołu z LII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
4. Informacja nt. działalności Burmistrza Miasta i Gminy Margonin w okresie międzysesyjnym.
5. Informacja nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
6. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
7. Sprawozdanie oceny zasobów pomocy społecznej za 2022 rok.
8. Sprawozdanie z realizacji Miejsko – Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Miejsko – Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2022 rok.
9. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Margoninie w roku 2022 r.
10. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości w Margoninie.
b) zmiany uchwały Nr XLVIII/446/2022 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 15 grudnia 2022 r. w 
sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Margonin
c) ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na której 
znajduje się domek letniskowy, lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe.
d) zmiany uchwały budżetowej na rok 2023.
e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2023-2032
f) kontynuacji członkostwa Gminy Margonin w Stowarzyszeniu "Dolina Wełny" działającym jako 
Lokalna Grupa Działania.
11. Interpelacje i zapytania radnych.
12. Wolne głosy.
13. Zakończenie sesji.



Głosowano w sprawie:
Informacja nt. porządku obrad.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

3. Przyjęcia protokołu z LII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
Pytań i uwag do protokołu nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcia protokołu z LI Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

4. Informacja nt. działalności Burmistrza Miasta i Gminy Margonin w okresie międzysesyjnym.
Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

5. Informacja nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

6. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Wspólnej z dnia 24.04.2023 r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu.
Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnia 21.04.2023 r. oraz 27.03.2023 r. stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu. 

7. Sprawozdanie oceny zasobów pomocy społecznej za 2022 rok.
Agnieszka Nowak przedstawiła sprawozdanie z oceny zasobów pomocy społecznej za 2022 rok 
Przewodniczący zapytał czy są pytania do przedstawionego sprawozdania?

W dyskusji wzięli udział:
- Jolanta Zmudzińska - Ja mam takie pytanie, czy ze względu na to, że nasze społeczeństwo też się
po prostu starzeje i 2 opiekunki na naszą gminę to jest wystarczająca ilość? Czy można by zwiększyć 
jakiś etat? Czy to wystarczająca jest ilość?



- Agnieszka Nowak - Na dzień dzisiejszy mamy 1 opiekunkę. To akurat starczy, panie, które mamy
- Przewodniczący Rady - na stronie trzeciej mamy taką tabelkę "prognoza, że tak powiem, ludnościowa" i
na który rok jest prognozowana? Bo tych seniorów jest prawie 1/4 mieszkańców gminy.
- Agnieszka Nowak - Powiem tak, strona akurat piąta zasila się automatycznie, więc na to też nie mamy 
wpływu, jeżeli chodzi o liczbę mieszkańców wg grup wiekowych i płeć tutaj jest, z podziałem właśnie na 
mężczyzn i na kobiet. To tak jak przeczytam na początku, że ona jest automatycznie też zasilana
ze strony i wykresami o tymi tabelami, które zostały automatycznie z Ministerstwa Pracy i Polityki 
Społecznej, z systemów dziedzinowych, więc my już na pewne rzeczy, tutaj na pewno wykresy w naszej 
ocenie, nie mamy tutaj wpływu, bo to jest jakby zasilane automatycznie. To co my, to uzupełniamy wtedy
wszystko z Ośrodka Pomocy, jeżeli chodzi o pozostałe opisowe części. A pewne rzeczy, pewne tabele i 
wykresy one są zasilane automatycznie i tego nawet już nie możemy poprawiać, modyfikować.

Głosowano w sprawie:
Sprawozdanie oceny zasobów pomocy społecznej za 2022 rok.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

8. Sprawozdanie z realizacji Miejsko – Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Miejsko – Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 
2022 rok.
Elwira Kończak przedstawiła sprawozdanie z realizacji Miejsko – Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Miejsko – Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii za 2022 rok.
Przewodniczący zapytał czy są pytania do przedstawionego sprawozdania?

W dyskusji wzięli udział:
- Jolanta Zmudzińska - czy wiadomo ile było tych warsztatów zorganizowanych w szkole, tych 
profilaktycznych?
- Janina Szlufarska – Kłosek - Z tego co pamiętam były dwa, jeden na początku roku szkolnego i później 
jeszcze będziemy mieć jeden na początku maja. Czyli w sumie trzy.
- Jolanta Zmudzińska - Pani dyrektor, czy to jest wystarczająca ilość? Czy jest większe zapotrzebowanie?
- Janina Szlufarska – Kłosek - To musiałabym skonsultować z naszym pedagogiem, ale na dzień 
dzisiejszy, odpukać, nie mamy jakichś potrzeb takich, które by narzucały nam większą ilość
tych warsztatów. Za te które są realizowane bardzo dziękujemy, tutaj ośrodkowi. I wiemy, że, gdyby była
taka potrzeba, to na pewno byśmy takie środki otrzymali. My nie mamy jakiś takich drażliwych 
problemów, wielkich problemów, żeby tych warsztatów było potrzeba w większej ilości, na dzień 
dzisiejszy.
- Elwira Kończak - W zeszłym roku chcieliśmy zorganizować dla rodziców trening skutecznego rodzica. 
Mieliśmy dofinansowanie, darmowe to by miały być szkolenia dla rodziców. I niestety nie odbyły się 
z powodu małej ilości chętnych. Także naprawdę staramy się tutaj wspomóc gminę i szkoły

Głosowano w sprawie:
Sprawozdanie z realizacji Miejsko – Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Miejsko – Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2022 rok.. 



Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

9. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Margoninie w roku 2022 r.
Katarzyna Kurnik przedstawiła sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Margoninie w roku 2022. 
Przewodniczący zapytał czy są pytania do przedstawionego sprawozdania?
Przewodniczący Rady - Także zgłaszam wniosek formalny o przeniesienie tego punktu na następną sesję.
Głosowanie w sprawie wycofania punktu z obrad.

Głosowano w sprawie:
wycofanie punktu z obrad . 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler ,
Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Barbara Kończak 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Punkt wycofany z porządku obrad. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości w Margoninie.
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionego
projektu uchwały.

W dyskusji wzięli udział:
- Przewodniczący  Rady - czy musimy to przejmować? Bo to praktycznie rzecz biorąc deweloper 
wybudował mieszkania i teraz zwinął kasę za zamieszkania, a nam przerzuca, na stronę naszą, gminy 
koszty budowy dojazdu do tej praktycznie jego działalności gospodarczej, no bo budowa mieszkań to jest
działalność gospodarcza. 
- Marek Nowaczewski  - To poszerzenie w planie miejscowym stanowi teren publicznej drogi dojazdowej
do ulicy Sportowej tak naprawdę i stanowi to ciąg, łącznik pomiędzy ulicą Szamocińską a Polną. 
Oczywiście w przyszłości, bo tam jest w planie zaplanowana droga, za hydrofornią, wzdłuż tej ścieżki 
takiej, 115 drogi, która idzie i wyprowadzenie w kierunku ulicy Szamocińskiej.
- Burmistrz - W planie zagospodarowania przestrzennego jest tam droga. Naszym zadaniem 
jest budowa dróg do mieszkańców itd. To jest drogi 150 m, którą w tej chwili  będziemy robić, a ona 
będzie już częścią drogi przyszłościowej, która będzie wychodziła właśnie tutaj przy hydroforni. Także 
deweloper mógł nam to sprzedać,  a oni nam to darowali.



- Andrzej Zmudziński - Ten deweloper nam przekazuje drogę za darmo, ale my musimy z drugiej strony 
jeszcze chyba dokupić, bo ta droga jest za wąska i musimy od rolnika to dokupić, tak?
- Burmistrz -  Teraz od rolnika, od Tadzia troszeczkę będziemy musieli dokupić. Tam kawałek od pana 
Hajmana, bo droga musi być pod kątem prostym. Zasady budowy dróg, tak jest, że musi być
pod kątem prostym dojazd. W uzgodnieniu z Zarządem Dróg Wojewódzkich, właściciela tej drogi 
głównej. My mamy swoją drogę chyba 3 m i oni dają nam 3 m, nie wiem dokładnie, ale żeby 
wyprostować to pod kątem prostym to musimy dokupić jeszcze 300 m. Robimy drogi, proszę Państwa, 
po kilka kilometrów dla kilku gospodarstw, a tu jest kilkaset metrów dla kilkudziesięciu gospodarstw.
Także to uważam nie jest żaden problem, żeby ten kawałek drogi zrobić. Jeżeli chodzi o przedłużenie tej 
drogi dalej do hydroforni, to ja jak pamiętam, ta droga tam była. Tylko teraz jest prawdopodobnie 
pozaorywana. Ta droga na pewno na mapkach tam figuruje.
W planach. W planach zagospodarowania tak. Tylko ona na razie jest niepotrzebna, no dlatego po co to 
ma leżeć odłogiem. Tam nigdy drogi nie było, tylko ona w planie zagospodarowania 
przestrzennego jest od dawien dawna i ona w przyszłości będzie. Tak jak mamy politykę, że budujemy 
najpierw drogi tam, gdzie mieszkają mieszkańcy, żeby im ułatwić dojazd do innych miejscowości czy 
punktów, także ten odcinek ich na razie wystarczająco zadowoli, 150 m drogi co będziemy budować.
A w przyszłości jest tam planowana droga, do Polnej.
- Andrzej Zmudziński - Deweloper się dołoży do tej drogi? Czy to będzie nasz cały koszt?
- Burmistrz - Nie dołoży się, po to nam daje drogi. Nie sprzedaje, daje nam za darmo, żebyśmy my zrobili
tą drogę. Ale mówię, to jest 150 m.

Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości w Margoninie.. 

Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (10)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, 
Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Jerzy Staniewski , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski

Uchwała Nr LII/480/2023 stanowi załącznik nr 9 do Protokołu

b) zmiany uchwały Nr XLVIII/446/2022 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 15 grudnia 2022 r. 
w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Margonin
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionego
projektu uchwały. Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały Nr XLVIII/446/2022 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 15 grudnia 2022 r. w 
sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Margonin. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)



Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LII/481/2023 stanowi załącznik nr 10 do Protokołu

c) ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na 
której znajduje się domek letniskowy, lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele 
rekreacyjno-wypoczynkowe.
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionego
projektu uchwały.

W dyskusji wzięli udział:
- Adam Rogacki - A jak jest ze ściągalnością za te domki?
- Marek Nowaczewski -  Tak jak powiedziałem, mamy 80 deklaracji złożonych na terenie całej gminy.
Tu akurat w tym wypadku nie ma zadłużenia, wszyscy płacą. Wszyscy użytkownicy tych nieruchomości 
letniskowych płacą sumiennie, po ewentualnym oczywiście jakimś wezwaniu,  ale zadłużenia żadnego 
nie ma. 
- Przewodniczący Rady - a czy mamy zapisane ile jest  domków letniskowych na terenie gminy 
Margonin, czy tylko te które się ujawniły i złożyły deklaracje? Czy prócz tego są jeszcze inne, że tak 
powiem, nie ujęte w systemie? Czy mamy taką wiedzę, czy nie mamy?
- Marek Nowaczewski - o nieujętych to nie wiemy oczywiście, nie mamy wiedzy. Natomiast to są te, 
które się ujawniają. Ustawa mówi o wykorzystaniu, nie mówi o tym, jakie kto ma pozwolenie na budowę 
np. bo niektórzy mieszkają w domkach rekreacyjnych i wtedy płacą za odpady jako mieszkańcy.
Zgłaszają się do systemu trwale zamieszkałych osób, pomimo iż mieszkają w domku, który uzyskał 
pozwolenie na budowę budynku rekreacyjnego. Natomiast ci, którzy faktycznie przyjeżdżają sezonowo, 
zgłaszają się tutaj do systemu jako na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. Jest to korzystniejsze też dla nich
nie, bo co prawda płaci się jednorazowo w tym roku 220 zł, a tak od mieszkańca, którego by zgłosili, to 
musieliby płacić ciągle przez cały rok miesięczną stawkę 36 zł przynajmniej. 
Przewodniczący Rady  -ale chodzi mi o to, czy mamy wiedzę, czy są domki, które są wykorzystywane, 
śmieci wystawiane, a ci lokatorzy, właściciele nie płacą?
- Marek Nowaczewski - Tacy co nie nie są ujawnieni rozumiem? No to teoretycznie nie wiemy o takich,
że takie funkcjonują. Prowadzimy kontrole, pomaga tutaj nam też Straż Miejska, gdzie są jakieś 
podejrzenia. Oczywiście działamy na weryfikacji poboru wody, no bo do tych danych mamy dostęp.
Jeżeli mamy jakąś nieruchomość zidentyfikowaną, która jest podejrzenie np. że nie jest ani w jednym,
ani w drugim systemie nie jest ona zlokalizowana, no to pobieramy dane z Zakładu Usług Komunalnych 
czy jest pobór wody. To jest jakaś postawa. Nikt nie będzie siedział, czekał, bawił się w detektywa, 
czy tam ktoś po prostu mieszka, bo by trzeba było dłuższą obserwację prowadzić. No taką podstawową 
daną, do której mamy oczywiście dostęp, to jest zużycie prądu, do którego nie mamy, ale zużycie wody, 
akurat tutaj możemy mieć podgląd. Jeżeli są pobory, to są takie osoby wzywane do wyjaśnień i ujawniają 
się. To to było w początkowej fazie, teraz mniej więcej jest to już uregulowane.
- Pzrewodniczący Rady – i  te śmieci są odbierane całym rokiem, czy na wezwanie? Czy jest tak samo 
rozpisany harmonogram, jak stali mieszkańcy?
-Marek Nowaczewski - Zgodnie z uchwałą tutaj odbiory regularne są od maja do końca września 
i wtedy cyklicznie tak mniej więcej nawiązuje to do systemu osób zamieszkałych. Czyli zmieszane 
odpady co dwa tygodnie,  plastik, metale, papier co miesiąc, szkło co dwa miesiące. Natomiast poza 
sezonem jest to na indywidualne zgłoszenie. Wtedy dana osoba dzwoni do gminy, informuje że ma np. 
odpady do wystawienia takiego i takiego typu, dowiaduje się kiedy to nastąpi i w tym dniu 
po prostu wystawia, odpady są zabierane. Tak naprawdę obsługuje to jedna firma, w jednym przetargu 
mamy to zrobione i odbywa się w to w te same dni, także nie ma przeszkody 
jakiejś specjalnej. Nie jest to kosztotwórcze dodatkowo, natomiast przynajmniej te nieruchomości mają 
uregulowany ten system oddania odpadów, odbioru odpadów.
- Burmistrz - To że domki letniskowe mają korzystniejsze stawki niż my, to nie jest uchwała Rady 
Gminy, tylko to jest uchwała z góry. Można powiedzieć, że większość decydentów może ma takie domki 
i pod siebie to zrobili, ale my musieliśmy po prostu przyjąć. W początkowej fazie mieliśmy równe ceny 
bodajże albo nawet mieliśmy z domków droższe, bo uważaliśmy, że letniskowe jak są w tym okresie, to 
braliśmy więcej chyba nawet na początek. Niestety uchwała ustawodawcy spowodowała to, że letniacy 
są na korzystniejszych warunkach niż pozostali mieszkańcy. Także to nie była tutaj, broń Boże, jakaś 



nasza propozycja żeby rozróżniać mieszkańców letniskowych a stałych.

Głosowano w sprawie:
ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na której 
znajduje się domek letniskowy, lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LII/482/2023 stanowi załącznik nr 11 do Protokołu

d) zmiany uchwały budżetowej na rok 2023.
K. Włodarska – Wojtecka przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? 

W dyskusji wzięli udział:
- Maria Miler - Ja mam takie pytanie dotyczące kwoty 30 000 i przeniesienia namiotu. Chodzi o namiot, 
który stoi przy boisku, przykrywający lodowisko?
- Skarbnik Gminy - Tak, dokładnie tak.
- Zastępca Burmistrza - -To jest ten namiot, który ze szkoły, z boiska szkolnego jest przenoszony na bazę.
Tutaj na bazę. Trzeba będzie się potem z naszą spółką generalnie rozliczyć, ona wynajmuje 
podwykonawcę do tego, ale fakt faktem to tyle kosztuje. To i tak jak są najniższe ceny, tam jest koło 
20 kilku tysięcy. To jest kwota maksymalna, ale to niemało. Tam używają dźwigów. Zresztą kiedyś jak 
on był przenoszony na tą dyskotekę to też to kosztowało. Sobie Państwo przypominacie. Natomiast on 
tam już stracił rację bytu i słuszny jest tutaj argument, że on tam znajdzie swoje zastosowanie lepsze.
Tam na bazie nie ma żadnego dachu, ten sprzęt cały, począwszy od ciągników po ubijarki, cokolwiek tam
jeszcze jest, to wszystko stoi pod gołym niebem. Natomiast hala jest duża, był jeszcze pomysł pod 
Ośrodek Kultury ją przenieść, żeby tam służyła wydarzeniem kulturalnym, ale ona by tam zajęła cały ten 
teren zielony. Na bazie to się lepiej sprawdzi, ale tego nie zrobią pracownicy ZUKu, ani my. Do tego 
trzeba mieć uprawnienia do przenoszenia. To jest jednak konstrukcja, która jest na pozwoleniach.
Tam ileś razy były podarte przez dzieciaki, przypalone, rozerwane kawałki tego lodowiska, ale za 
każdym razem to oczywiście ubezpieczenie to naprawiło. No tam przy szkole dochodzi do nieustannych 
aktów dewastacji tego, aż kusi czasami tam ich, że tam się chowają za tym. Zresztą był taki postulat 
szkoły, żeby to w końcu zabrać. Kontener jest wykorzystywany na nartach wodnych, część rzeczy 
sprzedamy na Allegro, te ostrzałki, łyżwy, bandy to są takie rzeczy. A mnóstwo tych rzeczy, te kule 
świetlne, to wszystko poszło do Ośrodka Kultury, bo to nam na wydarzeniach kulturalnych...Te 
mikrofony, sprzęty, barierki, które tam są, to są te koncertówki. To jest ten podarunek, który dostaliśmy 
wtedy. Przez rok, dwa, trzy jakieś zainteresowanie było. Potem nie było no i tyle. Zresztą czy by było 
prawdziwe lodowisko, normalne czy takie, już w tej chwili zim nie ma. W Wągrowcu jest ten sam
problem, wszędzie jest ten sam problem. Natomiast nas nie stać, tak jak sąsiedniej gminy, na utrzymanie 
tego. Sąsiednia gmina ma lodowisko z budżetu obywatelskiego, które 700 000 kosztuje, no wypożyczenie
700 000. No to są dzisiaj potworne koszty utrzymania i nie wiem, Bogu uchwała, że jednak to nie było
takie lodowisko, bo dzisiaj byłby z tym problem. No bo z tamtym mielibyśmy większy problem.
Zresztą to były inne koszty trochę. To się akurat nie udało i to trzeba przyznać. Było tam na początku 
jakieś zainteresowanie, ale potem już ślizg był dużo mniejszy. To jest fakt, ale tak się ucieka od kosztów.



My tam koszty mieliśmy tylko tych ludzi, którzy tam pracowali i tyle. Zresztą, darowanemu koniowi nie 
zagląda się tam, gdzie się zagląda, więc specjalnego wyboru tutaj nie było. To co się przyda, to się 
przyda, reszta jest sprzedawana przez profil gminy na Allegro, więc te pieniądze wszystkie z tego 
wpływają. Natomiast reszta i tak była zgnita, bo to były deski pod tym, więc to się do niczego nie nadaje. 
Natomiast te płyty, my je mamy, jeszcze nie ma na to pomysłu, na te płyty. Ale koszty niestety 
przeniesienia trzeba, chcąc nie chcąc, tego naprawdę nie mogą robić nasi pracownicy. Oni tego nie 
umieją. Zresztą nigdy tego nie robili. Jak to lodowisko było przenoszone, ta hala była tam wynajmowana,
to również robiły to specjalistyczne firmy. Te wszystkie Protany, Elmarki. To jest zbyt poważna robota, 
trzeba umieć coś takiego, żeby to zrobić. Ja podam tylko taki przykład, ja mam taką folię 24 m² z płyt i 
powiem szczerze 3 różnych ludzi podjeżdżało, próbowało ją złożyć i powiem szczerze,że ona do dzisiaj 
dobrze nie jest złożona. Dzisiaj żałuję, że nie wziąłem firmy, akurat to kosztowało, fakt faktem, 
3000 trzeba było zapłacić za to. To nie jest takie proste złożenie czegoś takiego, niektórzy się będą śmiali,
ale powiem szczerze tam jest... To nawet dla ludzi, nie którzy to robili, ale dla bystrych ludzi, 
którzy się tym zajmowali, nie potrafili sobie z tym poradzić. Odwrotnie są pomontowane niektóre przęsła,
już nie mówiąc o tym, że niektóre części od strony UV, więc też jakby problem. Pokazuję, że akurat taka 
konstrukcja, a ta jest wielką konstrukcja, przecież ona ma 660 m², to jest potężna hala.
- Maria Miler (Ad Vocem) - Ja jeszcze pytanie, czy ta tafla ona jest jeszcze składowana? Czy ona będzie 
utylizowana i czy też będzie generowała koszty ewentualnie utylizacja?
- Zastępca Burmistrza - Ona na razie u nas na chwilkę zostanie, ale ona nie będzie magazynowana. My 
postaramy się ją...Kiedyś to kupowano pod tory rolkowe. Czy to ktoś dzisiaj kupi pod rolki, no bo na tym 
kiedyś można było na rolkach sobie jeździć, sobie zrobić. Natomiast czy ktoś się w ogóle znajdzie?
Bo tu innego przeznaczenia na to nie ma. O ile bandy, a owszem. To są rzeczy, które najróżniejsi od nas 
kupią, bo to są rzeczy, które się przydają po prostu. Barierki to się nam przydadzą, ale bandy to mają dużą
wartość. Łyżwy pewnie wcześniej czy później też się sprzedadzą. No teraz nie, no kto kupuje narty 
latem? Kupujecie Państwo narty latem? No nie. No właśnie są pewne rzeczy sezonowe, które się zawsze 
przed sezonem kupuje. Tak tak samo jak się makowiec je w okolicach Bożego Narodzenia, no albo 
jeszcze Wielkanocy. No i to jest tak samo, więc my tu sobie przeczekamy. To nie są jakieś wielkie...
Maszyna do czyszczenia, dużej wartości, póki co poszła do Lipin do szkoły, na salę. Ona praktycznie 
nieużywana. Jak czasem ulegnie awarii ta w Margoninie odpukać, no to będzie z kolei przerzucona tutaj, 
bo one na salę mają zastosowanie. To są normalne maszyny. Ona ma wartość kilkunastu tysięcy i ona jest
praktycznie nieużywana, więc tego nie będziemy tego sprzedawać, a potem kupowali w Margoninie 
też maszyny prawda? Było to ileś razy, jeszcze pan dyrektor Gimzicki chyba pamięta, ta maszyna się 
psuła, bo ona jest często używana i nie wiem czy nie była nawet nowa już kupowana. To nie był koszt 
1000 czy 2000, więc to sobie zostawiamy. Natomiast te płyty na dzisiaj nie wiemy, ale wydaje mi się że 
jakąś część może uda się tam komuś to.... Ale całą resztę pewnie będzie trzeba zutylizować albo komuś 
po prostu dać, no i tyle. Bo one wartości specjalnie nie mają, tym bardziej że przy rozbiórce ileś uległo 
zniszczeniu, bo się inaczej po prostu tego nie dało, więc tam nie wszystkie płyty są kompletne. 
- Barbara Kończak - Ja chciałam się zapytać, bo mija już kwiecień niedługo i czy urząd ma jakiś wpływ,
bo do tej pory pytają mi się mieszkańcy, czy urząd ma wpływ jakiś czy nie, dlatego że do tej pory nie 
wpływają jeszcze, nie są wypłacane zwroty podatku do gazu do tych, którzy opalają gazem.
Już dużo ludzi te wnioski poskładało i do tej pory nie ma, nigdzie nic nie słychać.

Głosowano w sprawie:
autopoprawki. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 



Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej na rok 2023.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LII/483/2023 stanowi załącznik nr 12 do Protokołu

e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2023-2032

f) kontynuacji członkostwa Gminy Margonin w Stowarzyszeniu "Dolina Wełny" działającym jako 
Lokalna Grupa Działania.
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
kontynuacji członkostwa Gminy Margonin w Stowarzyszeniu "Dolina Wełny" działającym jako Lokalna 
Grupa Działania.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LII/484/2023 stanowi załącznik nr 13 do Protokołu

g) sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale nr LI/478/2023 Rady Miasta i Gminy 
Margonin z dnia 28 marca 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do
Zakładu Usług Komunalnych w Margoninie spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą 
w Margoninie z przeznaczeniem na podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie udziałów 
w podwyższonym kapitale zakładowym spółki
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale nr LI/478/2023 Rady Miasta i Gminy Margonin 
z dnia 28 marca 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do Zakładu Usług 
Komunalnych w Margoninie spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Margoninie 



z przeznaczeniem na podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym spółki. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LII/485/2023 stanowi załącznik nr 14 do Protokołu

11. Interpelacje i zapytania radnych.
W okresie międzysesyjnym nie wpłynęło żadne zapytanie ani interpelacja.

12. Wolne głosy.

W dyskusji wzięli udział:
- Przewodniczący Rady - Mam nadzieję teraz panowie burmistrzowie, gdy wpłynęło 50 000 na remont 
dróg, że wreszcie doczekam się remontu drogi na Bugaju, bo tam już dziury takie, że samochód idzie 
zgubić.
- Maria Miler - O właśnie z dziury są wszędzie i faktycznie to nie jest tak, że tylko w naszej gminie, w 
naszym powiecie, ale nas radnych po prostu dopytują. I ja mam pytanie o ulicę Cmentarną.
Czy są jakieś terminy znane odnośnie naprawy tej drogi? Już w tej chwili? 
- Zastępca Burmistrz --Znaczy te kilka największych ubytków zostanie naprawionych, nie wiem czy do 
końca tego tygodnia? Nie, ale może do końca przyszłego tygodnia…
[już są zrobione-Jacek Łukaszczyk] 
Ten największy ubytek przy przedszkolu również zostanie, ten jeden. Tam jest dużo ich, ale ten jeden 
największy, to jest to co powiedziałem, firma która wchodzi w tej chwili, rozpoczęto od...A to jest 
przypadek, to nie jest, że jest przewodniczący rady, my nie wybieraliśmy, od którego miejsca... 
droga na Tereskę, tam w tej chwili weszła ekipa i tam trwają prace. One będą sukcesywnie wchodzić, bo 
to są dwie różne ekipy. Ekipa ze Skoków pewnie wejdzie. Natomiast ten trzeci projekt ładowski, ten 
będzie najpóźniej, więc pewnie zacznie się latem… Wszystko jest z Ładu, tylko 2 są wyłonione, więc tu 
już wykonawca jeden wszedł, kolejny wejdzie pewnie lada tydzień tak naprawdę. Może nawet po okresie
weekendu majowego, a od której drogi zacznie? Nie wiem, bo on ma wybór. Możemy co najwyżej
zasugerować, która jest w najgorszym... no ale jak ma gdzieś prace ziemne i jednocześnie ma tylko 
wylanie np. masy jak jest na ulicy Żeromskiego, czy właśnie na ulicy Cmentarnej, 
to on masę będzie miał na samym końcu, jak już będzie miał wszystko. Przecież on nie przyjedzie na 
jedną drogę z masą, tylko przyjedzie na wszystkie które ma w zadaniu. Jak ma 5 dróg,to przyjdzie na 5, to
jest jasne. Więc tu ten okres faktycznie, ta droga jedna i druga i trzecia jest w coraz gorszym stanie, więc 
te największe ubytki, pan Jacek mówi, że zostały zrobione, aczkolwiek jeszcze będą na bieżąco.
No i pewnie będzie też równiarka uruchomiona. To już dosłownie za lada moment. Te koszty też mamy 
przeliczone, ile ta praca równiarki kosztuje, więc i tak wychodzi ich taniej, jak tutaj ZUK przeliczył, 
niż wynajmowanie jej na zewnątrz. Tym bardziej, że ona jest. Więc zostanie uruchomiona, no na jakiś 
czas tam starczy, ale to są drogi gruntowe. Natomiast bardziej robione będą te, które mają masę 
asfaltową, ale które nie będą podlegały przebudowie Widzicie, powiat też nie robi dróg, które sam ma 
przebudować. Więc w przyszłości i to dość szybkiej tak. To jest pewna ekonomika. Natomiast te 
największe zostaną jak najszybciej zrobione.
- Teresa Koźlarek - Ja mam takie pytanie, czy zgłosił się, czy znalazł wykonawcę na przebudowę tego 
komina przy szkole w Radwankach? Drugie pytanie to czy jest termin tej przebudowy drogi do 
cmentarza. No i autobus.
- Zastępca Burmistrza - Znaczy droga w Radwankach. No to ona idzie..znaczy ja wiem, że idzie 



w kierunku cmentarza i gdzie się kończy, tylko to jest ta sama odpowiedź, która padła przed chwilą. Od 
której części, od której drogi zacznie wykonawca, tego nie wiem. Prawdopodobnie ona nie będzie 
priorytetowa, w tym sensie że ona jest króciutka. Zaczną pewnie od tych, które są dłuższymi, gdzie 
wymagają trochę więcej pracy. Tak mi się wydaje, ale to jest ten sam... one wszystkie zostaną do jesieni 
pewnie pokończone, do tej późnej jesieni. Więc określanie tygodniami i miesiącami, to jest nie sposób.
Natomiast autobus, mówi przewoźnik, że ruszy pewnie od lata. Problem jest ten sam, co wszędzie.
Autobus jest, kto by chciał na nim jeździć? Chętnych poszukują, są ogłoszenia, nawet wiszą. 
Każda z firm... To jest to dlaczego ja Państwu tłumaczyłem dlaczego nie ma więcej kursów JanBusa do 
Chodzieży, dlaczego ich nie ma w sobotę, dlaczego ich nie ma po godzinie 17:00. Jak ktoś chciał i ma 
kategorie D, Na autobusy chyba jest D, zapraszają z otwartymi rękoma, około 6000 pensja, kto chce.
Tylko, że nie ma tych ludzi. Jakby ktoś chciał zmienić fach,miał te prawo jazdy, w ręku trzeba mieć. 
No bo przecież zrobić je no to potrwa.To z wielką chęcią, ale podobno jest też możliwość, że można 
dopłacić komuś, podpisze zobowiązania, że pojeździ. Natomiast tu jeszcze wypadł kierowca, ten z linii 
lipińskiej, tam jakieś problemy są zdrowotne, więc siłą rzeczy teraz kolejny przeszedł na to, więc i tak to 
wszystko się spina. Kierowcy autobusów to jest kolejna grupa, po prostu tych ludzi nie ma. I ci co 
próbują sobie zorganizować gdzieś jakiś wyjazd, to się pewnie mocno zdziwią. Spróbujcie zadzwonić, na 
maj wynająć autobus, albo na czerwiec, to się to się Państwo mocno zdziwicie. Już nie mówiąc o 
stawkach jakie chodzą. Dlatego po prostu ta linia nie została uruchomiona. Początkowo miało być tak, że 
ten kierowca, który jeździ do minią lipińską, on te kilka kursów weźmie. No ale on z powodów 
zdrowotnych wypadł z tej linii, więc ten temat uciekł. Teraz jest przymiarka, że od wakacji 
ta linia ma ruszyć w pełnym wymiarze. Aczkolwiek czy ona będzie do Chodzieży, czy będzie tylko 
dowożąca zbiorczo po gminie, tego jeszcze nie wiemy. Bo no i tak jest dofinansowana tylko w granicach 
gminy, proszę pamiętać, czyli tak najdalej do Pietronek.
- Burmistrz - To jest zapach kawy. Ludzie na osiedlu w Margoninie mają gorsze zapachy jak palą 
zwykłym węglem. Oczywiście jest to utrudnienie. Tak jak tu pan dyrektor powiedział, wydłużenie 
komina w jakiś tam sposób minimalny to zlikwiduje, bo on normy, które potrzebne są do opalania, to 
posiada. Teraz tylko kwestia właśnie wyeliminowania smakowych ubytków czy ubocznych skutków 
palenia odpadami po kawie. A chcę powiedzieć, że to jest najtańszy sposób opalania szkoły,
bo bodajże to, nie wiem, 4000 na rok cały, czy tam 5. To są naprawdę… W innej szkole to za miesiąc 
płacimy może więcej, a tutaj to jest na cały rok, taki koszt spalania, o ile pamiętam dobrze.
No i jeszcze trzeba pamiętać, że opalamy również bibliotekę i przedszkole. Także ten problem nie 
dotyczy tylko szkoły, tylko tych 3 i straży pożarnej.
- Teresa Koźlarek - Ja tylko chciałam powiedzieć, że ten wniosek odnośnie komina wypłynął
na spotkaniu seniorów w Radwankach, które się odbyło. I to jest złożony taki niby formalny wniosek, 
żeby po prostu coś z tym zrobić. To jest wniosek od mieszkańców z Radwanek, mieszkających tam w 
pobliżu. No i ja po prostu kontynuuje to przez to, żeby było widać, że coś jest w tym kierunku robione.
- Barbara Kończak - Dokończę moją wypowiedź, jest pani dyrektor Ośrodka Opieki Społecznej, jest pani 
księgowa. Chciałabym oficjalnie, dlatego że bardzo, bardzo dużo ludzi mi się pyta, jest koniec
kwietnia i dlaczego jeszcze nie dostają wypłaty dodatku, zwrotu VATu ci, którzy opalają gazem. 
Chciałabym, ja wiem że to gmina na pewno nie ma wpływu, ale żeby pani kierownik i pani księgowa 
główna wypowiedziała się oficjalnie, czy są jakieś pieniądze? Czy gmina w ogóle coś
na ten temat wie i ma jakikolwiek wpływ, kiedy te pieniądze wpłyną?
- A. Nowak - Znaczy, jeżeli mogę powiedzieć, to wnioski mamy złożone,jest około 30 wniosków 
złożonych na refundację VATu z gazem.I czekamy za dotacją z urzędu wojewódzkiego. Dopiero jak 
otrzymamy środki, będziemy mogli wypłacać.
- Adam Rogacki - Teraz był taki mini pożar w Lipinach i pojechałem tam zobaczyć. Na adolfowskim 
terenie rolnik im tam na wpychał z własnego pola śmieci. Wygląda to paskudnie. Bym prosił żeby 
może burmistrz wpłynął na to, żeby oni się zajęli swoimi... To nie na adolfowskim, to teraz chyba tam 
wygląda jakby to z pól było zepchnięte. Być może, że to było na polu za słupkiem granicznym. Tego nie 
wiem na 100%, ale wygląda to tam nieciekawie, wygląda paskudnie. Trzeba coś z tym zrobić, może to by
sprzątnął, nie wiem zakopał w dziurę. Niech robi co chce, ale to wygląda źle.
- Rafał Michalak - Mam takie 3 pytania: czy wiadomo coś na temat przetargu lamp na Sypniewo? Kiedy 
gmina wyśle jakąś grupę remontową na przegląd chodnika do Sypniewa i czy gmina posiada jakieś
wiadomości na temat drogi Sypniewo-Margonin? Czy powiat dostał jakieś pieniądze? Czy nadal jest 
cisza?
- Zastępca Burmistrza - Odpowiadając i póki pamiętam, jest prośba do pani komendant, żeby zapisać,



że w pasie drogi powiatowej coraz więcej śmieci zaczyna przybywać na terenie gminy Państwo widzicie, 
znowu samochodowych. Tam cały pas po prawej i po lewej stronie,niestety na terenie naszej gminy, 
nie na terenie gminy Budzyń. To jest na pewno pas drogi powiatowej. Mnóstwo części samochodowych i 
przybywają. Łącznie z oponami. Prośba, żeby tam interwencje podjąć do powiatu, żeby to posprzątali,
póki pamiętam. Co do Sypniewa, te lampy, tam jest już drugie podejście do tych lamp. Jest po przetargu, 
ale ja nie potrafię odpowiedzieć. Tam są ceny od 150 do 300 000 i znowu jest kwestia tego, 
czy te lampy spełniają kryteria, które my postawiliśmy. W tej chwili tę dokumentację techniczną będzie 
trzeba oddać komuś, kto się naprawdę na tym zna technicznie. Żeby nie kupić kota w worku, bo kupić 
tutaj można wszystko i te firmy… Nie wiem, czy to jest taki lukratywny kontrakt... Widzę, że walczą
na śmierć i życie. Tam jest 6 czy 7 ofert, ale te pierwsze, które są trzy i potem ta, która jest przedostatnia, 
każdy próbuje udowodnić, czegoś takiego ja jeszcze nie widziałem. Ja rozumiem, że jakby to było 
zamówienie kilka milionów, ktoś tak walczył, ale nie o coś takiego. Więc ja nie potrafię powiedzieć,
kiedy będzie rozstrzygnięcie tego. Tam ktoś naprawdę musi wziąć i ocenić, żeby się tam na minę nie 
wkopać, nie wyłonić wykonawcy, gdzie się okaże, że te lampy nie spełniają jednak tych kryteriów, bo ci 
oferenci pokazują, że ten nie spełnia, ten leci na jakieś chińszczyźnie, ten na czymś i tak każdy każdego
próbuje zdeprecjonować. Natomiast są jeszcze pewne kwestie techniczne, które my postawiliśmy, te 
minimalne. I czasem może się okazać, że coś spełnia niby te techniczne, natomiast to w ogóle nie spełni 
tam swojej roli. Chociaż tam są już te lampy dobrane, nie tak jak wtedy było, że wszystkie były 
jednakowe, tu są już różnego rodzaju, biorąc pod uwagę zalesienie, które tam jest itd. A kiedy to nastąpi, 
nie wiem. Przetarg był, część ofert się mieści spokojnie w tym budżecie. Praktycznie chyba wszystkie się
mieszczą, ale nie sposób jest ocenić, która oferta tak naprawdę spełnia nasze wymagania. No bo tu trzeba 
mieć bardzo szczegółową fachową wiedzę. My jej nie mamy. 
- Jacek Łukaszczyk - Ja mogę odpowiedzieć. Aura jaka była do tej pory nie sprzyjała pracom na 
powietrzu, było tylko kilka dni, gdzie ta pogoda była troszeczkę lepsza. Te największe dziury, które były 
zgłoszone na terenie miasta, to były zrobione. Ja uważam, że w przyszłym tygodniu już powinniśmy dać 
radę na te 5 głównych dróg, czyli Lipiny, Młynary, Próchnowo, w kierunku Studziec i na Sypniewo to 
wyjedziemy i zaczniemy naprawiać te największe ubytki, które są akurat.
- Zastępca Burmistrza  - Powiatowa -adresatem są radni powiatowi z tego terenu. Nie wiem, ilu ich jest. 
Dzisiaj nie ma nikogo. Sesja trwa? Czy po? Nie ważne. Adresatem są oni. My tego nie wiemy, 
znamy tylko jakieś tam nieoficjalne informacje, że te pieniądze tam są. No ale tak czy siak ta droga siłą 
rzeczy nie może ruszyć w tym momencie, tam chyba jest też wycinka drzew, jest okres lęgowy przecież 
ptaków. Jeżeli ona ruszy, to ruszy w okresie zimowo-wiosennym w przyszłym roku. Bo to trzeba wziąć 
pod uwagę. Zresztą my się też z tym problemem będziemy za chwilę mierzyć na Klotyldzinie,
tylko my mamy mniejszą skalę, więc odstępstwa są możliwe. Tam nie sądzę, że będą odstępstwa, tym 
bardziej, że tam gnieżdżą naprawdę ptaki dość rzadkie. Ale to są nasze nieoficjalne… Nie wiem, możemy
oficjalnie pismo wystosować do powiatu, zapytać na jakim to jest etapie. Pani Asia tutaj zapisze, 
żebyśmy takie pismo wystosowali, wtedy odpowiemy na następnej sesji. Bo to co my wiemy, to są tylko 
nieoficjalne informacje, że te pieniądze są. Że te pieniądze są i będą angażowane, ale my nie mamy 
żadnych bliższych informacji. Tam był jakiś nabór PROWowski, ale czy on był rozstrzygnięty, czy to jest
informacja oficjalna, czy to jest zatwierdzone uchwałą sejmiku, nie wiem. Nie mam pojęcia po prostu. 
Wiem tylko, że mówiono między różnymi osobami, że te pieniądze...Znaczy one w budżecie powiatu są, 
bo je widać po prostu. Kto umie czytać budżet powiatu, ten je widzi po prostu. One są tam, tylko że to są 
środki, które oni sobie po prostu zabezpieczają na każdy rok. Teraz oni je pewnie będą uruchamiali, a od 
angażują swoje. To jest podobno pierwszy odcinek, ale to wszystko jest podobno. Ja tego nie widziałem 
tak na własne oczy, ale też powiem szczerze nie szukałem tego rozstrzygnięcia, żeby nie było. No może 
gdzieś wisi, nie wiem. Aczkolwiek pewnie jakby było, to by się ktoś pochwalił tym. No sukces ma ojców 
wielu, porażka jest sierotą.
-Marek Strzebińska - Sołectwo Próchnowo, chciałem się zapytać o orlik, bo dwie lampy nie świecą, już 
będzie ze 2 lata. Zgłaszane było przeze mnie i przez radnego i się nic nie dzieje w tym kierunku. Jak 
lampy przy orliku nie świecą?
- Zastępca Burmistrza - Panowie no to jest właśnie fundusz sołecki, macie po to na wioskach, pan 
przewodniczący  tutaj kręci nosem, to są właśnie drobne naprawy, drobne remonty. Słuchajcie gmina na 
budżecie uciągnie takich właśnie, nawet małych, drobnych rzeczy. Bo po to są fundusze sołeckie, żeby to 
zabezpieczać. Świetlica, przy której za chwilę też będzie otwarcie, duże wydarzenie kulturalne, które my 
w części, w 90% de facto jako M-GOK plus środki prywatne będą angażowane. To będzie zrobione.
Podobnie zresztą będzie na Adolfowie. W Adolfowie konserwacja boiska jest po stronie sołectwa i to się 



tam planuje. Panie Przewodniczący, trzeba po prostu może zaplanować kwotę na remonty, które mogą w 
przyszłości wyjść albo zrobić zebranie wiejskie i spróbować środki przesunąć. Nie da się czasami mieć.
… Słucham? No w tej chwili tak, no w tej chwili poszło na świetlice. Niektórzy mają nowe świetlice, a 
wyposażają je kolejne 5 lat. Tu natomiast będzie sytuacja, że będzie tak naprawdę momentem 
wyposażone. Za chwilę musimy jeszcze syrenę alarmową,za kolejne 30 kilka tysięcy, dokupić. No bo 
tego w projekcie faktycznie nie ma. Nawet jakby było to i tak byłoby drożej, to są te same pieniądze. No 
nikt syreny nam za 5000 za 10 000 nie sprzeda, jak kosztuje 30 000. Trzeba też zrozumieć, jeżeli tą lampę
da się naprawić, to okej,ale jak tam znowu będą oprawy do wymiany. 
- Przewodniczący Rady  - Tak, ma pan rację, panie Burmistrzu, całkowicie zgadzam się z panem, ale 
progi zwalniające w Lipinach to jest koszt mniej więcej naprawy lamp w Próchnowie, nowe ławki i kosze
w Zbyszewicach przewyższają koszt naprawy lamp w Próchnowie. Jakoś tam się znalazły środki, a jakoś 
tak dziwnie ciągle nie mogą się znaleźć na Próchnowo, a przecież tutaj Państwo radni głosowali nad 
orlikiem w Lipinach, gdzie do oświetlenia bodajże 5-6000 było już tam wykonanych prac,żeby już mieć 
przygotowane do oświetlenia. A w Próchnowie od początku do końca oświetlenie orlika było z funduszu 
sołeckiego. Jeżeli mierzymy, to mierzmy równą miarą wszystkich.
-Zastępca Burmistrza -  Zawsze jest prawda i trochę koloryzowanie. Akurat na Zbyszewicach jest fajna 
grupa ludzi, która potrafiła się zebrać w prywatnej inicjatywie, chciało im się, napisali wniosek, dostali 
pieniądze i kosze zakupili. To też trzeba wziąć pod uwagę. Jeśli tak było w Próchnowie, zwracam honor.
Ja tylko pokazuje, że tam się duże stowarzyszenie swojego czasu zawiązało, najbardziej prężne i oni 
faktycznie te kosze plus stojaki, swojego czasu jakieś rzeczy na na plac, no im się tam chce. W ramach tej
inicjatywy oni nic za to nie mają. Tylko mówię kątem Zbyszewic, co do Lipin się nie wypowiadam, 
tylko mówię akurat, jeśli chodzi o Zbyszewice, żeby tutaj trochę też sprostować, skąd akurat tam się 
pewne rzeczy znalazły, dlaczego tam się akurat pewne rzeczy znalazły. Ale naprawdę tak uczciwie 
Próchnowo nie jest pokrzywdzoną miejscowością, naprawdę. Burmistrz ma politykę zrównoważonego 
rozwoju i to idzie wszędzie. Mniej więcej jest po równo. Tam gdzie są szkoły zawsze będzie trochę 
więcej. Bieżnia nie powstanie w Próchnowie, chociaż zobaczcie, jak teraz jest rozważana, gdzie będzie 
budowana, być może z OHP wspólnie, hala. To będzie jedyna wioska,ja nie wiem gdzie się znajdzie 
wioska, gdzie nie ma szkoły, a będzie sala sportowa,może się okazać. Tam się rozważa Próchnowo z 
kolei, no nie Zbyszewice. Więc też mniej proporcje mocium panie. My rozumiemy pana 
przewodniczącego, sołtysa, taka wasza rola, takie nasze prawo, ale starajcie się ten fundusz, który 
powrócił do takich rzeczy na przyszłość wykorzystywać, planując kwoty.
- Przewodniczący Rady - Ja mam jeszcze jedną rzecz... Znaczy przez te lata fundusz sołecki był 
zawieszony w tej pierwszej perspektywie, gdzie było tam takich kilka zadań wymienionych, myśmy to 
zapisali, u nas było to zapisane, inni pisali wtedy o części do kosiarki, o koszenie, o inne rzeczy. Myśmy 
pisali, że chcemy naprawić lampy i tamci dostali te rzeczy, a lampy nie świecą. Znaczy nie tego 
okrojonego. Pierwsza wersja była taka dosyć płynna, do końca nie było wiadomo, ile, co, jak i każdy tam 
według uznania pewne rzeczy wpisywał. Tak było w pierwszym roku, ale ja teraz o innej rzeczy chciałem
powiedzieć. Nie wiem, czy gdzieś do leśników, do myśliwych trzeba byłoby skierować pismo czy jakąś 
prośbę-w ostatnim czasie bardzo się uaktywniły lisy, wychodzą jak koty. Nawet do tego stopnia są 
bezczelne, że idzie z wilczurem na spacer i 5 m obok idzie lis i w ogóle nie rusza go to.
Wilczur nie został spuszczony, bo jak nie ucieka, no to może być chory i ludzie po prostu oczekują, 
w późniejszych godzinach otwierają kury na wybieg żeby przetrwały. 
- Burmistrz - Nie ma wśród nas tutaj żadnych myśliwych, ale z mojej wiedzy lis dzisiaj nie jest 
atrakcyjnym zwierzęciem do odstrzału, nikt kożuchów nie nosi, nikt skór nie kupuje. I tyle. Bo jak 
ustrzelą sarnę, ustrzelą dzika, to albo odstawią, dostaną jakąś kasę, albo sami zjedzą, a lisów jeszcze nikt 
nie je. Wilki jak są to zjadają, jak złapią. To jest problem, które pan przewodniczący podkreślił, nie tylko 
nasz, bo to w całej Polsce jest taki właśnie, że te lisy jeszcze i wściekliznę itd. To tak jak bobry, bobry są 
pod ochroną i też szkodzą.A lisy wyłażą sobie na ulicę. Kiedyś u mnie na podwórku o trzeciej w nocy psy
szczekały, patrzę co jest, już czwarta, bo jasno było, a lis 10 m od kojca drapał się i miał gdzieś moje psy,
które gdyby wyskoczyły to by go zżarły, ale on taki mądre był, że wiedział, że one nie wyjdą, nie wiem.
- Grzegorz Gręda - Ja właśnie chciałem zaznaczyć, że u nas na wsi jak jest fundusz sołecki, my co roku 
przeznaczamy na konserwację boiska 5000, to nie jest To To nie są małe pieniążki. A w tym roku ludzie 
zauważyli,że są stare urządzenia na placu zabaw, no ale przeznaczyliśmy 10 000 na doposażenie placu 
zabaw. Także u nas takie rzeczy to my robimy z funduszu sołeckiego.
- Burmistrz -  przewodniczący mówił o tym okresie, co nie było funduszu sołeckiego, a wioski miały 
małe rzeczy składać, które żeśmy obiecali, że zrobimy. W innych wioskach te małe rzeczy zostały 



zrobione, a u niego nie.To tutaj pan ma pretensje do nas o to, o ile dobrze rozumiem.
- Zastępca Burmistrza - Małe rzeczy były zgłaszane do spółki Invest.
- Przewodniczący Rady - Było zgłoszone, w pierwszym roku było zgłoszone. Wracając do tej 
konserwacji, przez te lata które był fundusz zawieszony Adolfowo też nie konserwowało, boiska. Dopiero
gdy wrócił fundusz było konserwowane boisko z pieniędzy sołectwa, a wcześniej gmina konserwowała. 
O ile mniej problemów by było, gdyby tych inwestycji nie było.

13. Zakończenie sesji.
Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku z czym 
ogłasza zamknięcie LII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin w dniu 26 kwietnia 2023  zakończono o 
godz. 18:15 tego samego dnia.
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